
پرس�پوليس ب�ا 
فريدون حسن

    گزارش
شکس�ت مقابل 
اولسان هيونداي 
کره چنوبي باز هم از رس�يدن به قهرماني در 
آس�يا بازماند تا حس�رت فوتبال ايران براي 
رسيدن به قله باشگاه هاي آسيا 28 ساله شود. 
پرسپوليس ديروز در حالي 2 بر يک باخت که 
سيستم کمک داور ويدئويي نقش بسزايي در 
قهرمان�ي نماين�ده ک�ره جنوب�ي داش�ت.

پرسپوليس ديروز به دو اش��تباه بچگانه باخت. 
جايي كهVAR با آنها مهربان نبود و با دو پنالتي 
آرزوهاي ارتش س��رخ به باد رفت. پرسپوليس 
دفاع خود را مس��تحکم چيده ب��ود، به گونه اي 
كه كوچک ترين فرصتي را به مهاجمان اولسان 
نداد، اما سرخ ها و گل محمدي فکر همه چيز را 
كرده بودند به جز سيس��تم كمک داور ويدئويي 
و اش��تباهات هم��ان دفاع��ي كه نقط��ه قوت 

پرسپوليس بود.
ب��ازي را اولس��ان هيون��دا بهت��ر ش��روع كرد. 
پرس��پوليس ترجيح داده بود با تمركز در زمين 
خود چش��م به ضدحملات داشته باشد و همين 
مسئله باعث شده بود اولسان حملات گسترده اي 
را روي دروازه س��رخ ها تدارک ببيند و لحظات 
نفسگيري را براي پرسپوليسي ها رقم بزند. با اين 
حال پرسپوليس هم تک موقعيت هايي داشت كه 

البته چندان خطرناک نبودند.
فشار نماينده كره خيلي زود فروكش كرد و بازي 
متعادل ش��د و پرس��پوليس اين فرصت را پيدا 
كرد تا بر توپ و ميدان مسلط شود، اما دوري از 
شرايط مسابقه و بازي نکردن بيش از حد، درست 
در همين لحظات تأثير خ��ود را در روند حركت 
شاگردان گل محمدي نشان داد. پرسپوليس توپ 
و ميدان را در اختيار داشت، اما زهر و استحکام 
كامل و تمام را نه. با اين حال در دقيقه 45، اشتباه 
مدافعان اولسان و توپ گيري خوب عبدي با ضربه 
فني و دقيق مهاجم جوان پرسپوليس همراه شد 
تا س��رخ ها يک بر صفر جلو بيفتند، اما در حالي 
كه همه تصور پيروزي پرسپوليس در نيمه اول را 
داشتند خطاي احمد نوراللهي در محوطه جريمه 
توسط VAR پنالتي تشخيص داده شد، آن هم 
در شرايطي كه حتي وقت هاي تلف شده نيمه اول 
هم تمام شده بود. ضربه جونيور، مهاجم برزيلي 
اولس��ان را حامد لک دفع كرد، اما در برگشت و 
در تعلل مدافعان پرسپوليس خود جونيور توپ 
برگشتي را به گل مساوي كره اي ها تبديل كرد تا 

دو تيم با حساب يک - يک به رختکن بروند.
هن��وز نيم��ه دوم درس��ت ج��ا نيفت��اده بود و 
پرس��پوليس بهتر ظاهر ش��ده بود كه اش��تباه 
وحشتناک مهدي شيري در كنترل توپ با دست 
بار ديگر داور را به سمت VAR  كشاند و باز هم 
نقطه پنالتي به ضرر پرسپوليس نشان داده شد. 
جونيور اين بار با اطمينان بيشتر و برخلاف جهت 

حركت لک توپ را به گل تبديل كرد تا كره اي ها 
2 بر يک جلو بيفتند.

اين اصلي ترين اتفاق نيم��ه دوم بود و بعد از آن 
پرسپوليس صاحب توپ و ميدان شد، اما درست 
مانند نيمه اول حملات س��رخ ها آن استحکام 
و قدرت لازم را نداش��ت و نتوانس��ت تهديدي 
براي دروازه كره ای ها باش��د. حتي VAR هم 
به داد پرس��پوليس نرس��يد و در حالي كه همه 
جوره بازي را براي كره اي ه��ا درآورد در دقايق 
پاياني خط��ا روي احمد نوراللهي را تش��خيص 
نداد تا پرس��پوليس حتي از اي��ن منظر هم به 

اولسان ببازد. 
پرس��پوليس ديروز چوب بازي نکردن هايش را 
خورد. البته نبايد در اين ميان از ش��يطنت هاي 
اي اف س��ي در محروميت عيس��ي آل كثير هم 
به سادگي گذشت. هرچند كه پرسپوليس به رغم 
تمام اين نواقص و كمبودها تيم برتر ميدان بود و 
اولسان تيمي نبود كه به اين راحتي قهرماني را از 
چنگ فوتبال ايران در بياورد. پرسپوليس ديروز 
قبل از شروع بازي به لحاظ روحي و رواني نسبت 
به حريف كم آورده بود. تقديم دو پنالتي بچگانه 
به تيمي كه به جز يک موقعيت هيچ خطر جدي 
ديگري روي دروازه پرسپوليس نداشت، مؤيد اين 
نکته مهم است كه پرسپوليس به لحاظ روحي و 
رواني آماده اين مسابقه نش��ده بود. جالب اينکه 
ايراد بازي نکردن با سپري شدن زمان برطرف شد 
و پرسپوليس بر بازي مس��لط شد، اما اشتباهات 
بچگانه كاري كرد كه س��رخ ها حتي نتوانستند 

برتري خود را براي چند دقيقه حفظ كنند.
   از ه�واداران پرس�پوليس عذرخواهي 

مي کنم 
سرمربي تيم پرسپوليس بعد از شکست اين تيم 
مقابل اولسان با بيان اينکه به خاطر عدم تمركز در 
لحظات حساس، بازي را واگذار كرديم مشکلات 
پيش روي پرس��پوليس بعد از صعود اين تيم به 
فينال را يکي از علل اصلي باخت پرس��پوليس 
عنوان كرد و ضم��ن عذرخواهي از هواداران اين 
تيم گفت: »واقعاً از اين مسائل ناراحت هستيم. 
بازيکنانم تمام ت��لاش خود را كردن��د و با تمام 
كاستی ها، كمبودها و مشکلاتی كه بعد از صعود 
به فينال برای ما پيش آمد، در مجموع عملکرد 
خوبی داشتند. از نظر من، بچه ها قهرمان واقعی 
هستند. آنها با تمام وجود و با شرف بازی كردند 
و تا آخرين ثانيه ها جنگيدند، اما اتفاق های بازی 

عليه ما بود.«
گل محمدي در ادامه اف��زود: »ما وقتی نتيجه را 
واگذار كرديم كه در برخی صحنه های تأثيرگذار 
گل خورديم.  بازيکنان ما در آن صحنه ها تمركز 
خوبی نداشتند. از قبل فکر می كرديم، اما مواردی 
اتفاق افتاد كه گل ه��ای خيلی راحتی به حريف 
تقديم كرديم. متأس��فانه اين اتفاق ه��ا افتاد و 

نتوانستيم با بردن بازی قهرمان شويم.«
   بايد خودمان را تقويت کنيم

سرمربی پرس��پوليس تصريح كرد: »بايد از تمام 
هواداران عذرخواهی كنم. ما بايد خود را تقويت  
قوی و برای دوره های بعد بيش��تر تلاش كنيم تا 

تيم  بتوانيم به قهرمانی ليگ قهرمانان برسيم. به 
اولسان هم قهرمانی اش را تبريک می گويم، زيرا 
تيم شايسته ای بود. از تمام افرادی كه برای انجام 
اين رقابت ها تلاش كردن��د و همچنين اعضای 
می كنم.« محترم AFC  و فدراسيون قطر تشکر 

گل محمدی درباره اينکه با توجه به قهرمانی های 
پياپی پرس��پوليس در ليگ برتر ه��واداران اين 
تيم اكنون تنها قهرمانی آس��يا را می خواهند و 
حالا او چه نگاهی ب��ه آين��ده دارد، عنوان كرد: 
»بايد خود را تقويت كنيم تا در دوره های بعدی 
بتوانيم قهرمانی را به دست آوريم. بايد امکانات و 
سازماندهی بهتری داشته باشيم تا بتوانيم خود 
را قوی تر كنيم. متأسفانه باش��گاه های ايران از 
لحاظ امکاناتی و ساختاری واقعاً ضعيف هستند 
و تيم های ديگر آس��يا ش��رايط بهتری دارند. به 
همين دليل بايد بيش��تر كار كنيم. برای كسب 
قهرمانی بايد زيرساخت های خوبی داشته باشيم 
و از امکانات بهتری برخوردار ش��ويم. بايد روی 
تيم های پايه كار كنيم و بپذيري��م از اين لحاظ 

قابل مقايسه با ديگر تيم های آسيايی نيستيم.«
سرمربی تيم فوتبال پرسپوليس در پايان تصريح 
كرد: »تيم ما ليگ برتر را پيش رو دارد و با وجود 
اينکه سه، چهار بازی عقب افتاده داريم، اما آنجا 
هم كارمان راحت نيس��ت. پرس��پوليس تيمی 
اس��ت كه فقط بايد ببرد و برای پيروزی مبارزه 
كند. در ليگ ايران و آس��يا كار راحتی نداريم، 
اما ب��رای موفقيت و قهرمان ش��دن انگيزه های 

زيادی داريم.«
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پرسپوليس جام را دستی به اولسان داد!
باخت با اشتباه بچگانه

سعيد احمديان 

مسي قهرمان صلح و دوستي 2020
ستاره آرژانتينی آبی واناری ها س��ال 2020 را بدون جايزه به پايان نبرد. 
مسی، ستاره كاتالان ها كه به رغم بسياری از س��تاره های فوتبال هم در 
ميدان بازيکن بی حاشيه اي است و هم در زندگی شخصی، موفق شد جايزه 
قهرمان صلح و آش��تی 2020 را از آن خود كند. نامزد كسب توپ طلای 
2020 اگرچه نتوانست هفتمين توپ طلا را از آن خود كند، اما توانست 
جايزه قهرمان صلح 2020 را از س��ازمان ورزش و صلح و آشتی دريافت 
كند. جايزه ای كه به خاطر بازی جوانمردانه در ميدان و پايبندی به زندگی 

اجتماعی در بيرون از ميدان به فوق ستاره بارسلونا تعلق گرفت.

دنيا حيدري

تاج چه کاره فوتبال ایران در قطر بود؟
دست به فراموشی فوتبال ايران خوب است، خصوصاً اگر پای بهانه ای چون 
فينال ليگ قهرمانان آسيا هم در ميان باشد، آن وقت است كه می توان از 

فرصت استفاده كرد برای فراموش كردن داغ قراردادهای ننگين .
هفته هاس��ت كه تمام نگاه ها به فينال ليگ قهرمانان آس��يا و نماينده 
س��رخپوش ايران در اي��ن رقابت هاس��ت. صدالبته كه تک��رار حضور 
پرسپوليس در فينال ليگ قهرمانان اتفاق بزرگ و قابل توجهی است، 
اما اين موفقيت حتی در صورت قهرمانی نيز دليل و بهانه خوب و قابل 
قبولی نيست برای پاشيدن گرد فراموشی روی تمام مسائل و مشکلات 
و چشم بستن بر افتضاحاتی كه سال هاست يقه فوتبال ايران را گرفته 
است. افرادی كه به واس��طه لابی گری، رفاقت و رانت  روی كار آمدند و 
نفس فوتبال را به شماره انداختند، اما هنوز هم دست بردار نيستند و از 
هر فرصتی برای بازگشت دوباره به عرصه قدرت و ادامه تاراج بيت المال 

در فوتبال تلاش می كنند.
طی دو، سه روز گذشته كه همه اخبار حول حضور پرسپوليس و شرايط 
نماينده سرخپوش ايران در فينال ليگ قهرمانان آسيا می چرخيد، مهدی 
تاج با فراغ بال و بی هيچ دغدغه ای بابت افتضاحی كه در پرونده ويلموتس 
به بار آورده به همراه سرپرست و دبير فدراسيون فوتبال به عنوان يکی 
از مهمانان فينال ليگ قهرمانان آسيا راهی قطر می شود و جالب تر آنکه 
در كنار ديگر اعضای هيئت ايرانی سفر كرده به قطر در جلسه  با رئيس 
كنفدراسيون فوتبال آسيا نيز شركت و در خصوص مسائل فوتبال ايران 
 ،AFC صحبت می كند و درست همزمان با حضور تاج در جلسه با رئيس
يکی ديگر از فاجعه ه��ای دوران مديريتی آقايان رخ می نمايد و فوتبال 
بانوان ايران به واسطه بی توجهی های همين آقايان كه امروز در سفر و 

گشت و گذار هستند از رنکينگ جهانی فيفا خارج می شود!
حال سؤال اينجاست كه تاج با كدام مسئوليت راهی فينال ليگ قهرمانان 
شده و در جلسه با AFC شركت كرده، آن هم در شرايطی كه از يک سو 
افتضاحات رخ داده در دوران مديريت اين آقا هنوز هم يک به يک در حال 
رو شدن است و از سوی ديگر مردم انتظار دارند او به عنوان مقصر اصلی 
پرونده شرم آور ويلموتس امروز در حال جواب پس دادن بابت عقد اين 
قرارداد ننگين و 8 ميليون يورويی كه قرار است از جيب مردم برود، باشد 
نه در سفر همراه هيئت اعزامی ايران به قطر و جلسه با سران كنفدراسيون 

آسيا، آن هم در شرايطی كه ممنوع الخروج است! 
اما گذاشتن وثيقه س��نگين برای تاج و حيدر بهاروند كه به دليل نقش 
داشتن در پرونده ويلموتس در فرودگاه متوجه می شوند كه اجازه خروج 

از كشور را ندارد كار چندان سختی نيست. 
حال سؤال اينجاست كه چرا ورزش��کاران و ملی پوشان برای حضور در 
مسابقات بايد از هزار و يک مانع بگذرند، اما اين سدها نمی تواند مانعی 
برای امثال تاج و بهاروند باش��ند كه نه فقط در مظان اتهام هستند كه 
فسادشان حداقل در پرونده مرد بلژيکی به اثبات رسيده است. آيا احتمال 
عدم بازگشت ورزشکاران به كشور كه در بسياری از مواقع خروج آنها را 
سخت و دردسرساز می كند برای امثال تاج صدق نمی كند كه با وجود 
اتهامات سنگينی كه به او نسبت داده می شود، علاوه بر خروج از كشور در 
كنار مسئولان AFC به يادگار عکس می گيرد يا اين ژست ها برای آن 

است كه نشان دهد هيچ قانونی نمی تواند مانع او شود!
حضور تاج در فينال ليگ قهرمانان آس��يا در كنار ديگر اعضای هيئت 
ايرانی س��فر كرده به قطر با وجود ممنوع الخروج بودن و حضورش در 
جلسه با رئيس AFC ، آن هم وقتی خبر تأسف بار كنار گذاشته شدن 
فوتبال بانوان ايران از رنکينگ فيفا منتشر می شود،   دهن كجی به مردم، 
بلکه توهين است و اين س��ؤال را مطرح می كند كه  تاج امروز با كدام 
مسئوليت بايد در جلسه با رئيس كنفدراسيون فوتبال آسيا شركت كند 
و نهادهای نظارتی به دنبال كدام دليل و بهانه هستند برای آنکه مديران 
فوتبال ايران را پای ميز محاكمه بکشانند و دست آنها را از فوتبال اين 
مملکت كوتاه كنند. آيا افتضاحاتی كه تا به امروز به بار آمده، دليل خوب 
و قانع كننده ای نيست برای كوتاه كردن دست اين مديران كه بی توجه 
به خس��ارت هايی كه زده اند، راست راس��ت برای خ��ود می گردند و با 
نيشخندهای شان در عکس های يادگاری مردم را به سخره می گيرند؟!

نگاهي به نشست خبري رئيس کميته ملي المپيک
دیپلماسي ورزشي با نامه و تلفن نمي شود

رضا صالحي اميري، رئيس كميته ملي المپيک پس از بازگشت از نشست 
شوراي المپيک آسيا در عمان، ديروز در سالن قاسم فارسي آكادمي ملي 
المپيک باشگاه انقلاب تهران ميزبان خبرنگاران بود تا از دستاوردهاي اين 
سفر چهار روز به مسقط صحبت كند. نشستي كه با توجه به رايزني هايي كه 
در حاشيه آن صورت گرفت، بيشتر صحبت ها به سمت ديپلماسي ورزشي و 

ضعف ايران در كسب كرسي هاي بين المللي تأثيرگذار كشيده شد.
   قدرت سياسي و اقتصادي لازمه ديپلماسي ورزشي است

رئيس كميته ملي المپيک كه در سه سال گذشته متفاوت از ديگر همتايانش 
و ساير مديران ورزش در رايزنی ها نشان داده، معتقد است ديپلماسي ورزشي 
به عوامل مختلفي بستگي دارد: »اولين الزام در كسب كرسي هاي بين المللي، 
روابط سياسي و تأثيرگذار است. دومين عامل قدرت اقتصادي براي افزايش 
چانه زني است. در اين بين كش��ورهايي مانند چين، ژاپن يا قطر با توجه به 
هزينه هاي زيادي كه در بخش امکانات و زيرساخت ها انجام مي دهند، مي توانند 

ديپلماسي قوي تري داشته باشند و در كسب كرسي ها موفق تر عمل كنند.«
رضا صالحي اميري بر داشتن هدف گذاري و برنامه بلندمدت براي كسب 
كرسي در مجمع هاي ورزش جهان تأكيد دارد: »كسب كرسي بين المللي 
برنامه اي نيست كه بتوان يک ماهه و يک ساله به آن رسيد، براي يک دهه 
آينده بايد از امروز ش��روع كرد. علاوه بر اين به ق��درت چانه زني و دانش 
ديپلماسي در اين رابطه نيازمنديم. نمي شود رئيس فدراسيوني در تهران 
بنشيند و با نامه و تلفن بخواهد در مجامع جهاني پست بگيرد. در حالي 
در ايران بيشتر حرف مي زنيم كه اكثر كشورهاي دنيا، مسئولانش در حال 
رفتن از اين سازمان به آن سازمان هستند، از كميته بين المللي المپيک به 

فدراسيون جهاني و... تا براي كشورشان پست بگيرند.«
رئيس كميته ملي المپيک در ادامه به بي تفاوتي برخي مديران فدراسيون ها 
اش��اره مي كند تا عمق بي تفاوتي را در بين مس��ئولان ورزشي براي كسب 
كرسي هاي بين المللي نشان دهد: »با رئيس يکي از فدراسيون هاي جهاني 
جلسه داشتيم و از اينکه ايران كرسي فعالي در اين سازمان ندارد گلايه كرديم. 
او به ما گفت مشکل را در داخل كشور خودتان جست وجو كنيد. فدراسيون شما 

فعال نيست و مدير براي حضور در فدراسيون هاي جهاني تربيت نکرده ايد.«
  90 درصد کرسي هايمان بي تأثير است

مس��ئله اي كه در ادامه اين نشس��ت صالحي اميري مطرح مي كند، تعريف 
جديدي از كرسي هاي بين المللي ورزشي است كه او معتقد است بايد به دنبال 
پست هاي جهاني و آسيايي باشيم كه مؤثر باشد و بتواند مشکلي از ما حل كند: 
»ورزش ايران 500 پست در فدراسيون هاي جهاني، آسيايي و كميته هاي 
مختلف دارد كه تنها 10 درصد اين تعداد كرسي ها اثربخش است و بقيه آنها 
جنبه تشريفاتي دارد و اثربخشي كه بايد را ندارد. در همين مدت 12 پست 
گرفته ايم كه جز يکي، 11 تاي ديگر آن چندان اهميتي ندارند. اين پست ها در 
كميسيون هاي مجامع بين المللي هستند كه شايد برخي جلسات شان چهار 
سال  يک بار هم تکرار نشود. اگر از اين پست ها 400 تاي آن حذف شود، تأثيري 

در بهبود شرايط ورزش قهرماني مان ندارد و هيچ اتفاقي رخ نمي دهد!«
به گفته رئيس كميته ملي المپيک، ورزش ايران بايد به دنبال لابي براي 
كسب كرس��ي هاي بين المللي تأثيرگذار باش��د: »بايد هدفمان كسب 
كرسي هاي بين المللي باش��د كه براي ورزش آورده اي دارد و مؤثر است. 
چنين كرسي هايي در كميته بين المللي المپيک يا ساير فدراسيون هاي 

جهاني به ارتقاي يک رشته در جايگاه آسيايي و جهاني كمک مي  كند.«
اگرچه رئيس كميته ملي المپيک در ادامه ب��ه آخرين تلاش ها در حوزه 
ديپلماسي ورزشي در حاشيه نشست شورا و مجمع المپيک آسيا مانند 
جلسات با رؤساي فدراسيون جهاني كاراته و كميته هاي ملي المپيک ساير 
كشورهاي آسيايي براي بازگشت كاراته به بازي هاي المپيک 2024 اشاره 
مي كند، اما مي گويد كه در اين مس��ير ساير نهادها هم بايد كنار متوليان 
ورزش باشند: »تنها وزارت ورزش، كميته ملي المپيک يا فدراسيون ها در 
موضوع ديپلماسي ورزشي تأثيرگذار نيستند و بايد نهادهايي مانند وزارت 
امور خارجه، وزارت اقتصاد و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي نيز با توجه به 
تأثيرگذاري فاكتورهاي سياسي و اقتصادي در كسب كرسي هاي جهاني 

كنار ما باشند و تمام ظرفيت ملي پاي كار بيايد.«
  امتياز داديم، امتياز گرفتيم

ديپلماسي ورزش��ي كه البته تنها گرفتن كرس��ي بين المللي نيست و 
تعامل هاي دوطرفه و تفاهم هايي كه بين كش��ورها ص��ورت مي گيرد و 
امتيازهايي كه رد و بدل مي شود، وجه ديگر آن است. آخرين نمونه اين 
تعامل سفر هيئت قطري براي گرفتن رأي مثبت ايران به ميزباني شان در 
بازي هاي آسيايي 2030 بود. صالحي اميري در پاسخ به سؤال »جوان« 
درباره امتيازهايي كه كشورمان قبل حمايت از ميزباني دوحه گرفته است، 
اينطور توضيح داد: »قطعاً امتياز خواهيم گرفت، البته خواهان امتياز مالي 
نشديم و در اين راستا امتيازهاي غيرمالي مانند استفاده از زيرساخت ها و 
امکانات اين كشور براي برپايي اردو، دوره هاي مربيگري و همچنين گرفتن 
تسهيلات براي شركت در مسابقاتي را كه سال آينده كاروان ايران شركت 

مي كند در تفاهمنامه اي كه امضا شد خواستار شده ايم.«

ماني سعيدي

به توریست هاي ورزشي پست نمي دهند!
سال هاست كه ورزش از نداشتن صندلي ها و پست هاي تأثيرگذار در مجامع 
بين المللي ورزش رنج مي برد، ضعفي كه سبب شده برخلاف موفقيت هايي 
كه ورزشکاران ايراني در المپيک، جهاني و آسيايي به دست مي آورند، در 
صندلي هاي مديريتي ورزش دنيا كمتر موفقيت بزرگي به دست بيايد. 
اين ضعف باعث شده كشورمان نه تنها در تصميم گيري ها و راهبردهايي 
كه براي ورزش دنيا تنظيم مي شود نقشي نداشته باشد، بلکه عدم حضور 
يک مدير ايراني در پس��ت هاي تأثيرگذار ورزش جهان در خيلي اوقات، 
دردس��رهاي بزرگي را به وجود م��ي آورد، از حق خوري هايي كه در حق 
ورزشکار كشورمان در مسابقات مختلف بين المللي مي شود تا تحميل 
كردن خواسته هايي كه با منافع ايران در تناقض است، مانند لابي هايي 
كه سعودي ها در فوتبال عليه ايران انجام مي دهند تا تلاش هايي كه در 
برخي فدراسيون هاي جهاني براي تعليق ورزش به بهانه عدم رويارويي 
ملي پوشانمان با نمايندگان رژيم صهيونيس��تي صورت مي گيرد. همه 
اينها تركش هاي اهمال و بي تفاوتي سيستم مديريت ورزش در داشتن 
يک ديپلماسي قدرتمند ورزشي در سطح مجامع جهاني ورزش است كه 
هنوز به نظر مي رسد برخلاف مسئولان كميته ملي المپيک در سال هاي 
اخير، طيف زيادي از مسئولاني كه در بخش هاي مهم و تأثيرگذار ورزش 
مسئوليت دارند به اهميت ديپلماسي ورزش��ي پي نبرده اند و نسبت به 
استفاده از اين ظرفيت با توجه به تأثيرگذاري مثبتي كه عملکرد بين المللي 
ورزش مي تواند داشته باش��د، برنامه اي ندارند و بيشتر از آنکه حضور در 
جلسات فدراسيون هاي جهاني و آس��يايي را به چشم يک فرصت براي 
افزايش نقش در تصميم گيري ها در اين مجامع ببينند،  نگاه تشريفاتي 

دارند تا اينگونه سفرهاي خارجي شان بيشتر جنبه توريستي پيدا كند.

قول خرید سلاح داخلی استاندارد داده اند

سهميه المپيک مردانی در انتظار تصميم روس ها
س���رمربی تيم       خبر
مل��ی تکواندو، 
المپيکی شدن سجاد مردانی را منوط به تصميم 
روسيه برای اعزام يا عدم اعزام كاروان ورزشی اش 
با پرچم IOC عنوان كرد. فريبرز عس��گری در 
گفت وگو با تسنيم با اشاره به محروميت ورزشکاران 
روس و دادن سهميه تکواندوكار سنگين وزن اين 
كشور به كاپيتان ايران اظهار داشت  : »مبنای ما اين 
است كه مردانی سهميه المپيک را دارد و با اين 
ذهنيت او در حال تمرين اس��ت. روس��يه سال 
گذش��ته برای چهار س��ال از حضور در ميادين 

بين المللی مح��روم ش��د، اما اع��لام كردند كه 
ورزشکاران اين كشور می توانند با پرچم IOC در 
مس��ابقات ش��ركت كنند. با برگزاری دادگاه 
حکميت ورزش، محروميت اين كشور دو ساله 
شد و باز همان جريان پابرجاست. از اينجا به 
بعد به روسيه بستگی دارد كه ورزشکارانش با 
پرچم IOC در المپيک توكيو حضور داشته 

باشند يا حضور در المپيک را تحريم كند. اگر 
خدا اين لطف را به ما بکند و اين ش��رايط اتفاق 
بيفتد، فرصتی است كه خدا در اختيار ما قرار داده 

و با تمام توان از آن استفاده می كنيم.«

رئيس فدراسيون بسکتبال يک بار 
شيوا نوروزي
      بازتاب

ديگر از منتقدان خواست عملکرد 
تيم ملی را منصفانه قضاوت كنند. 
تيم ملی بسکتبال در پنجره دوم رقابت های انتخابی كاپ آسيا بعد از 
غلبه بر عربستان، مغلوب سوريه شد. اين شکست دور از انتظار موجی 
از انتقادها، به ويژه از سوی مخالفان مهران شاهين طبع، سرمربی تيم 
ملی را به همراه داشت. رامين طباطبايی در گفت وگو با مهر از پيگيری 
وزارت در مورد عملکرد تيم ملی خبر داد: »وزارت ورزش هم از طريق 
معاون امور قهرمانی پيگير وضعيت تيم ملی بسکتبال بعد از انتخابی 
كاپ آسيا بود. ما هم تأكيد داشتيم كه ارزيابی عملکرد ملی پوشان 
توسط كميته فنی در برنامه است، اما به صورت كلی زير سؤال بردن 
يک تيم و عملکردش تنها به خاطر يک باخت دور از انصاف است.« وي 
در ادامه به موفقيت های اخير تيم ملی اشاره و عنوان كرد: »تيم ملی 
با كسب مجوز لازم به رقابت های جام جهانی چين راه يافت و در همين 
مسابقات برای المپيک سهميه كسب كرد. دستيابی به دو سهميه 

جهانی و المپيکی از مسير سخت و دش��واری به دست آمد. اينکه 
بخواهيم با يک نتيجه كل عملکرد يک تيم را زير سؤال ببريم، عادلانه 
و منصفانه نيست و وزارت ورزش هم اشراف كامل به اين مسئله  دارد. 
برخی به دنبال دشمنی با تيم ملی و تخريب آن، مربيان و بازيکنانش 
هستند.« رئيس فدراسيون بسکتبال در خصوص تشکيل كميته فنی 
گفت: »در ورزش نمی توان ملاک ثابتی را برای ارزيابی برد يا باخت 
متصور شد. مهم خود ارزيابی كردن است و اينکه با توجه به نتيجه آن، 
تصميمات درستی اتخاذ شود، كاری كه فدراسيون انجام آن را در 
رابطه با چگونگی حضور تيم ملی در پنجره دوم انتخابی كاپ آسيا و 
به خصوص شکست برابر سوريه در برنامه قرار داده است. از برخی 
اعضای كميته فنی مانند آقايان كبير، لارودی، سليمانی و قاسمی و 
همچنين خانم كلاهی نظرات شخصی در مورد تيم ملی و عملکردش 
در قطر گرفته شده است تا با بررسی آنها به جمع بندی كلی در اين 
زمينه برسيم. قطعاً نتيجه هم در چگونگی آماده سازی تيم ملی برای 

پنجره سوم تأثيرگذار خواهد بود.«

انتقاد رئيس فدراسيون بسکتبال از نقدهای غيرمنصفانه

 طباطبایی: 
برخی دشمن تيم ملی هستند

حمايت مسئولان همچنان بزرگ ترين دغدغه ورزشکاران المپيکی 
اشرف رامين

      چهره
كشورمان اس��ت. در ش��رايطی كه تمرينات ملی پوشان رشته های 
المپيکی آغ��از ش��ده، نماين��دگان ورزش كش��ورمان در توكيو با 
كمبودهای زيادی دست و پنجه نرم می كنند. تيراندازی ايران اگرچه در سال های گذشته پيشرفتی 
قابل توجه داشته و المپيکی هايش به س��کوی المپيک هم نزديک 
شده اند، اما فرسودگی سلاح و نداشتن فشنگ كافی ملی پوشان 
را آزار می دهد. ج��واد فروغ��ی، تيرانداز المپيک��ی ايران در 
گفت وگو با ميزان ابراز اميدواری كرد قول های داده ش��ده در 
خصوص خريد سلاح جديد به زودی محقق شود:  »خداراشکر 
حمايت ها بهتر شده، به نحوی كه مسئولان  حقوق دو ماه گذشته 
ما را پرداخت  كرده اند و از بعُد روانی هم  همه چيز رو به راه و 
خوب اس��ت. اميدوارم اين  حمايت ه��ا تا پيش از 
المپي��ک ت��داوم داش��ته باش��د، هرچند كه 
حمايت ها در اس��تان خودم  آنچنان كه بايد 
باشد، نيست و منتظرم تا به حد استاندارد 
خودش برسد. مسئولان اين قول را به من 
داده اند در اردوی پيش رو هر طور شده از 
شركت های داخلی سلاحی را كه مناسب 
من اس��ت خريداری كنن��د و آن را در 
اختيارم بگذارند تا با آن تمرين  كنم. به 
هر ح��ال زمان زي��ادی نداري��م و بايد از 
كوچک ترين لحظات هم به خوبی اس��تفاده 
كنيم. اگر شرايط فراهم باشد، احتمالاً در جام جهانی 

هندوستان شركت خواهم كرد.« 

هنوز فقط وعده می دهند
دو س��ال از دومين قهرمانی پياپی تيم فوتس��ال بانوان ايران در آس��يا 
می گذرد، اما هنوز هم 22 ميليون تومانی كه قرار بود به عنوان پاداش به 
اعضای اين تيم پرداخت شود با وجود پيگيری های فراوان همچنان در 
حد وعده باقی مانده، به طوری كه ديگر صدای ليلا صوفی زاده، نايب رئيس 
بانوان فدراسيون فوتبال هم درآمده است: »اگر تيم ملی قهرمان نمی شد 
تنها متهم بانوان بودند، اما اكنون كه قهرمان شده بعد از گذشت دو سال 
برای پرداخت پاداش ها، همچنان دم از نداش��تن اعتبار می زنند و تازه 
كميته مالی فدراس��يون پس از مدت ها پيگيری كميته بانوان، پاداش 
تيم ملی فوتسال را در اولويت پرداخت قرار داده، در حالی كه  اگر وزارت 
ورزش در سال های گذش��ته اعتبار فدراسيون را پرداخت می كرد، اين 

پاداش و پاداش ساير تيم های ملی پرداخت  می شد.«

اعتراض  روس ها به محروميت پوتين
CAS پنج شنبه اعلام كرد كه ممنوعيت ورزش بين المللی روسيه را از 
چهار سال به دو سال كاهش داده، اما اين تصميم هنوز هم به اين معناست 
كه پرچم و سرود روسيه در دو دوره بعدی بازی های المپيک غايب خواهد 
بود. همچنين مقامات و نمايندگان دولت روس��يه برای دوره های تحت 
تعليق از حضور در مسابقات مانند المپيک و مسابقات قهرمانی جهان منع 
خواهند شد. كرملين نيز در همين راستا محدود كردن دسترسی پوتين به 
بازی های المپيک را تأسف بار خواند، اما تأكيد كرد كه حضور ورزشکاران 

روسی در اين بازی ها بيش از ممنوعيت مقامات مهم است.


